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IMPORTANT: The contents of this email and any attachments are confidential. They are intended for 
the named recipient(s) only. If you have received this email by mistake, please notify the sender 
immediately and do not disclose the contents to anyone or make copies thereof.  
 

 

   

  
  
  

Van: Gerbruiker  @vogelvlucht.eu> 
Datum: vrijdag 3 december 2021 om 16:14 
Aan:  @agrifirm.com"  @agrifirm.com>,  @avikopotato.nl" 

@avikopotato.nl>,  @farmel.nl"  @farmel.nl>, 
" @witlofkwekerijlof.nl"  @witlofkwekerijlof.nl>,    @agrico.nl>, 

@cosunbeetcompany.com"  @cosunbeetcompany.com>,   
 < @gmail.com>,  @scholtenskoeling.nl"  @scholtenskoeling.nl>, 

@gmail.com"  @gmail.com>,  @debeloftebio.nl" 
@debeloftebio.nl>,  @planet.nl"  @planet.nl>,  @blitterswijk‐agro.nl" 

@blitterswijk‐agro.nl>,  @farmel.nl"  @farmel.nl>,  @introweb.nl" 
@introweb.nl>,  @gmail.com"  @gmail.com> 

CC:  "  @cosunbeetcompany.com>,  @hotmail.com" 
@hotmail.com>,    @flevoland.nl>,   

@wur.nl>, "  < @agrico.nl>, " @cosunbeetcompany.com" 
< @cosunbeetcompany.com> 
Onderwerp: Collectief Teeltplan Flevoland | 1e 'werksessie' sessie op 8 december wordt 29 januari 2022 
  
Beste mensen, 
  
Onder de noemer van Collectief Teeltplan Flevoland / Teeltplan van de Toekomst zijn vertegenwoordigers van 
telerscollectieven met elkaar in gesprek gegaan over een nieuw business model voor de akkerbouw. 
  
Hieruit is naar voren gekomen dat een live meeting met de ketenpartners een betere setting is om hierover met 
elkaar van gedachten te wisselen. 
  
Vandaar dat we de meeting van woensdag 8 december verzetten naar donderdag, 29 januari, en wel van 09.00 – 
12.00 uur. Een locatie met lunch wordt nog bekend gemaakt.  
  
Doel: In deze sessie trachten we met elkaar de context van de samenwerking tussen telers, ketenpartners en 
overheid te definiëren en vast te leggen in een aantal uitgangspunten / afspraken. 
  
In de aanloop hiernaar toe, stuur ik jullie ter voorbereiding een voorstel tot een samenwerking toe. Aan de hand van 
dit voorstel kunnen we concreet en gericht onderdelen van de samenwerking bespreken. 
  
Willen jullie per ommegaande reactie aangeven dat je hierbij kunt zijn? 
  
Alvast bedankt en tot ziens in het nieuwe jaar. 
  
Met vliegende groet, 
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Van:  @vogelvlucht.eu>
Verzonden: woensdag 17 mei 2023 13:13
Aan:
Onderwerp: FW: Collectief Teeltplan Flevoland | barrières in 7e NAP (WOO verzoek)
Bijlagen: Reactie Agrifirm Internetconsultatie concept 7e Actieprogramma Nitraatrichtlijn.pdf

Dit is de reactie van AgriFirm ter voorbereiding op een verkennende meeting met de Gedeputeerde.  

Van:   < @agrifirm.com> 
Datum: donderdag, 21 oktober 2021 om 09:47 
Aan:   < @vogelvlucht.eu> 
Onderwerp: RE: Collectief Teeltplan Flevoland | barrières in 7e NAP 

Beste  , 
Hierbij onze opmerkingen ten aanzien van het 7e AP. 
Via BO‐Akkerbouw wordt gewerkt aan alternatieven die hetzelfde doel moeten realiseren. 
Groet, 

  

Van:   < @vogelvlucht.eu>  
Verzonden: woensdag 20 oktober 2021 14:29 
Aan:    @agrifirm.com>;  ,    @avikopotato.nl>;   

  @farmel.nl>;    @witlofkwekerijlof.nl>;   
@agrico.nl>;    @cosunbeetcompany.com> 

CC:   < @flevoland.nl>;  @agrico.nl; @cosunbeetcompany.com 
Onderwerp: Collectief Teeltplan Flevoland | barrières in 7e NAP 

CAUTION: This email originated from outside of the organization. Do not click links or open attachments unless you recognize 
the sender and know the content is safe. 

Beste mensen, 

In het kader van het Collectief Teeltplan Flevoland gaat Gedeputeerde Jan Nico Appelman in gesprek met het 
Ministerie van LNV om handelingsperspectief van de Flevolandse teler te verkrijgen. De insteek is om 
gebiedsgerichte en dus maatgevende regelgeving toe te passen in Flevoland.  

In de verkennende meeting is besloten om barrières in voorstel 7e Nitraat Actie Programma aan de heer Appelman 
mee te geven en in te brengen in zijn gesprekken met LNV. 

Graag verneem ik welke barrières jullie willen dat hier besproken gaan worden? 

Met vliegende groet, 
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Samenvattend 

De verschillende punten zullen hieronder nader worden uitgewerkt, maar samenvattend is 

onze gedachtenlijn: 

• Stuur op doel- in plaats van middelvoorschriften; 

• Neem gebiedsgerichte in plaats van generieke maatregelen; 

• Ontwikkel een systeem van stimuli om het realiseren van gebiedsgerichte of 

bedrijfsspecifieke doelen te belonen; 

• Benut de kracht van precisielandbouw en -bemesting en draag ook zorg voor 

versnelling van innovatie; 

En heb zeer nadrukkelijk het economisch rendement voor de sector voor ogen. Het 

rapport van WEcR dat op 15 oktober is verschenen, geeft naar onze mening de financiële 

impact van de maatregelen onvoldoende weer. Indirecte effecten zijn niet meegenomen in 

de beoordeling.  

 

Sturen op doelen 

Nitraatuitspoeling en bodemkwaliteit zijn te bepalen. Dit wordt ook al volop gedaan en er 

zijn landen om ons heen waar regelgeving daarop gebaseerd is. Maar ook waterkwaliteit, 

en zeker ook de impact vanuit de agrarische sector, is te meten. Het kan inderdaad zo zijn 

dat waterschappen daarvoor randvoorwaarden moeten creëren, maar het is absoluut 

mogelijk dit te doen. Zeker ook vanwege de invloed van andere, niet door de landbouw te 

beïnvloeden bronnen (zoals kwelwater, industriële invloeden of inspoeling vanuit het 

buitenland), is het zeer belangrijk dat hier aandacht voor is. In z’n algemeenheid willen we 

stellen: Er wordt in Nederland veel te weinig gemeten, waardoor veel te vaak het middel 

van generieke maatregelen wordt ingezet.  

 

Kaderrichtlijn Water 

Het is niet duidelijk of de voorgestelde maatregelen leiden tot het gewenste resultaat. 

Daarom pleiten wij voor een onderzoek naar de haalbaarheid van de in de Kaderrichtlijn 

Water gestelde normen. Er moet meer duidelijkheid komen of maatregelen die in de 

landbouw genomen worden, ook leiden tot het gewenste resultaat zodat er niet in de 

komende jaren een verdere stapeling van maatregelen plaatsvindt, zonder dat de 

realisatie van de gestelde doelen gemeten wordt. Dit onderzoek helpt ook bij krijgen van 

draagvlak in de sector.  

 

Opname rustgewassen 

Wij pleiten voor een gebiedsgerichte en zo nodig een bedrijfsspecifieke aanpak zodat in 

sterk verschillende omstandigheden een boer de keuze kan maken voor een teeltplan met 

bijbehorende teeltmaatregelen en aan de gestelde randvoorwaarden voldaan kan worden. 

Kennisontwikkeling en -overdracht ten aanzien van de rol van rustgewassen in een 

bepaald bouwplan op het behalen van nitraatuitspoeling, bodemgezondheid en effect op 

oppervlaktewater is belangrijk, en de infrastructuur daartoe dient versterkt te worden.  

Wij zijn een groot tegenstander van het verplicht en generiek opleggen van een bepaalde 

rotatie. Het generiek opnemen van rustgewassen voor heel Nederland zet het 

  e boeren sterk onder druk. En alleen een financieel sterke sector 

      innoveren, de kracht van de Nederlandse boer en teler die 
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Teeltvrije zones 

In de voorstellen wordt gesproken over teeltvrije zones van 2 en 5 meter die tot 5% van de 

oppervlakte van het perceel kunnen omvatten. Bij de invulling hebben de waterbeheerders 

een belangrijke rol met het risico van een verschillende invulling. De maatregel grijpt direct 

in op het verdienvermogen van telers. Daarnaast zullen melkveebedrijven in een aantal 

gevallen extra grond moeten verwerven om grondgebonden te blijven. Precisiebemesting 

in combinatie met het vakmanschap van de boeren zal leiden tot een betere realisatie van 

de doelen dan deze generieke maatregel.  

 

Ook hier pleiten we voor het zorgdragen dat er gebiedsgericht en desnoods perceel 

specifiek wordt gemeten. We realiseren ons dat het meten hierbij niet het probleem is, 

maar dat vooral het zodanig inrichten van de waterwegen en het -systeem de uitdaging is 

om te kunnen herleiden wat de bijdrage aan de waterkwaliteit vanuit de landbouw is.  

 

Vanggewas per 1 oktober 

De verplichting om per 1 oktober een vanggewas ingezaaid te hebben leidt, afhankelijk 

van het gebied en het seizoen, in veel gevallen tot het oogsten van gewassen vóórdat de 

optimale opbrengst is bereikt. Daarmee staat het resultaat van deze maatregel haaks op 

de doelstelling en raakt het direct het verdienvermogen van telers, veehouders en 

industrie daar om heen. Daarnaast is het neveneffect van deze maatregel verstrekkend: 

Dit heeft ook direct effect op beschikbaarheid van personeel en apparatuur op het juiste 

moment en heeft een groot effect op de logistiek rondom het boerenbedrijf.  

 

Ook hier pleiten we voor gebiedsgerichte en/of bedrijfsspecifieke verantwoording op de 

realisatie van de gestelde doelen, eventueel in combinatie met aanvullende maatregelen 

als de gestelde doelen niet gerealiseerd worden. 

 

Verplichting rustgewassen graasdierbedrijven 

De voorgestelde maatregel, in combinatie met de verplichting voor een gedeelte 

permanent grasland, grijpt sterk in bij samenwerkende melkvee- en akkerbouwbedrijven in 

een groot aantal gebieden in Nederland. Grondruil is aan de orde van de dag en is een 

praktijk die in het kader van Kringlooplandbouw nog veel meer aan de orde zal zijn, omdat 

daarmee een groeiende samenwerking tussen sectoren tot stand moet komen. Tevens is 

de gekozen termijn van > 5 jaar bij permanent grasland arbitrair. Er zijn voldoende milieu- 

en landbouwkundige argumenten om voor een kortere termijn kiezen, ook bevestigd in 

onderzoek. Gespecialiseerde bollentelers en telers van vollegrondsgroenten komen in de 

problemen omdat er minder geschikte percelen beschikbaar komen. Resultaat is dat de 

teelt in Nederland vermindert of zelfs verdwijnt naar het buitenland. De grote (financiële) 

gevolgen voor de verschillende sectoren van deze maatregel komen onvoldoende in 

beeld in het rapport “Economische factoren van het 7e Actieprogramma Nitraat voor 

landbouwbedrijven” van WEcR.  
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Van:  < @vogelvlucht.eu>
Verzonden: woensdag 17 mei 2023 13:11
Aan:
Onderwerp: FW: Collectief Teeltplan Flevoland | Telerscollectieven (WOO verzoek)

Onderstaande is een update om AgriFirm te informeren over de draagkracht onder telers voor de gebiedspilot 
Teeltplan van de Toekomst. 

Van:    @agrifirm.com> 
Datum: woensdag, 27 oktober 2021 om 15:01 
Aan:   < @vogelvlucht.eu> 
Onderwerp: RE: Collectief Teeltplan Flevoland | Telerscollectieven 

, 
Prima idee. 
Groet, 

 

Van:   < @vogelvlucht.eu>  
Verzonden: vrijdag 22 oktober 2021 17:56 
Aan:   < @agrifirm.com>;   < @avikopotato.nl>;   

 < @farmel.nl>;   < @witlofkwekerijlof.nl>;   
< @agrico.nl>;   < @cosunbeetcompany.com> 
CC:    @flevoland.nl>;  @agrico.nl;  @cosunbeetcompany.com 
Onderwerp: Collectief Teeltplan Flevoland | Telerscollectieven 

CAUTION: This email originated from outside of the organization. Do not click links or open attachments unless you recognize 
the sender and know the content is safe. 

Beste mensen, 

Gisteren heb ik een tweede verkennende meeting gehad met de LTO voorzitters van de 5 gewesten in Flevoland, te 
weten: 

 Jaap Lodders

 Marien Verhage

 Arnold Michielsen

 Marcel Scholten

 Willem Tijsseling

Het was een constructieve meeting en ook hier werd de behoefte uitgesproken van een business model (beloning 
van producten en diensten) en  handelingsperspectief (gebiedsgerichte afspraken en regelgeving). De heren 
onderkennen dat het nu een goed moment is om hierover de handen ineen te slaan. En stellen voor het concept 
projectplan in gezamenlijkheid met de ketenpartners te schrijven.  

De 5 heren vertegenwoordigen allen een telerscollectief in Flevoland en het lijkt me voor de hand liggend om hen te 
betrekken bij het schrijven van het concept plan. Graag verneem ik wat jullie hiervan vinden. 

Volgende week neem ik met een ieder contact op om voor te sorteren op een gezamenlijke ‘werksessie’ in de 1e 
helft van november. 
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Van:  < @vogelvlucht.eu>
Verzonden: woensdag 17 mei 2023 12:58
Aan:
Onderwerp: FW: Teeltplan van de Toekomst | notitie van schrijversteam Collectief Teeltplan Flevoland (WOO 

verzoek)
Bijlagen: Collectief Teeltplan Flevoland | concept plan 03-10-2022 .pdf; Teeltplan van de Toekomst | 

notitie 06-03-2023.pdf

Deze mail is gericht aan AgriFirm met de vraag of ze actief willen deelnemen aan de gebiedspilot Teeltplan van de 
Toekomst en of ze bereid zijn om een financiele bijdrage te leveren aan het gebiedsfonds. 

Van:   < @vogelvlucht.eu> 
Datum: maandag, 6 maart 2023 om 09:19 
Aan:   < @agrifirm.com> 
Onderwerp: Teeltplan van de Toekomst | notitie van schrijversteam Collectief Teeltplan Flevoland 

Beste  , 

Woensdag aanstaande hebben we een korte telcon staan, waarbij ik je de vraag ga stellen: ‘Gaat Agrifirm als 
ketenpartner deelnemen aan de gebiedspilot Teeltplan van de Toekomst?’. 

In de voorbereiding op ons gesprek stuur ik je twee notities, te weten: 

1. De notitie ‘Collectief Teeltplan Flevoland’ is geschreven door een schrijversteam, die de ketenpartners, de
telers en de overheden vertegenwoordigen.

En ingaat op het Teeltplan van de Toekomst waarin de KPI‐methodiek (incl 100 % BMA) en het Collectief
Teeltplan Flevoland als onderdelen zijn opgenomen, maar in samenhang met elkaar het succes van deze
meerjarige gebiedspilot gaan bepalen.

 KPI‐methodiek” richt zich op doelsturing en bepaald in grote mate het toekomstig handelingsperspectief van
de teler

 Collectief Teeltplan Flevoland richt zich op een duurzame beloning en bepaald in grote mate het toekomstig
verdienmodel van de teler

2. De notitie ‘Teeltplan van de Toekomst’ is een versie, waarmee de basis wordt gelegd voor een meerjarige
commitment van ketenpartners, overheden en telerscollectieven.

Het voorgestelde budget geeft een indicatie van de omvang van de gebiedspilot.

Tot woensdag! 

Met vliegende groet, 
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< @cosunbeetcompany.com>;    @agrico.nl>;  @witlofkwekerijlof.nl 
Subject: Collectief Teeltplan Flevoland | concept versie 4 oktober 2022 

 
Beste allen, 
 
Als deelnemende ketenpartners mag ik jullie hierbij de conceptversie van het initiatief ‘Collectief teeltplan 
Flevoland’ aanbieden. 
 
Ik zal jullie binnenkort hiervoor individueel benaderen om te bespreken en toe te lichten. Uiteraard benieuwd naar 
jullie feedback! 
 
Het gaat hier nog om een conceptuele aanpak, welke overigens goed lijkt te passen in het deze week 
gepresenteerde voorstel van Remkes: ‘lijn 2: langjarig perspectief’ & ‘lijn 3: gebiedsgericht de transitie realiseren’! 
 
De komende tijd willen we hierover met alle betrokken partijen verder spreken; het ‘hoe en wat’ hierover volgt nog.  
Er zal dan ook een punt komen waarop alle betrokken partijen (overheid/provincie, telers & wij als 
ketenpartners)  gevraagd gaan worden of we mee doen om dit uit te gaan werken en te concretiseren. 
 
Tot snel! 
 
Groet 
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